
A Szepetneki Önkéntes Tűzoltó Egyesület elődjét jelen ismereteink szerint 1891-

ben 130 évvel ezelőtt alapították elődeink. Ez okból elhatároztuk felkutatjuk 

elődeink történetét és pár szót ejtünk a jelenről és jövőbeni elképzeléseinkről.  

Komoly kutatómunka előzte meg ezt a pár perces ismertetőt. Beszéltem régi 

tűzoltókkal, böngésztem megsárgult papírokat.  

Az bizonyos, hogy a régi lóvontatású kocsi-fecskendőnket Seltenhofer Frigyes fiai 

készítették Sopronban 1891-ben 3167-es sorszámmal. A kezdetekről nagyon 

kevés írásos dokumentumot találtunk. Azonban megtaláltam az egyesület 

pénztárnaplóját, amely 1927-től 1956-ig nyújt betekintést az egyesület 

gazdálkodásába. Azokban az időkben bevételi forrásként Szepetnek Község 

támogatását és az évente megrendezett Katalin bál-t jelölte meg az írás. 

Egy oklevél tanúsítja, hogy 1949-ben a Tűzoltóság által Nagykanizsán 

megrendezett vármegyei versenyen kocsifecskendő szerelésben Szepetnek 

csapata 1. helyen végzett. 

Az 1950-es évektől már sok írásos emlék maradt ránk. Alapszabály, 

Jegyzőkönyvek és A Szepetneki önkéntes tűzoltótestület egység-könyve. Elődeink 

fő feladata volt a tűzoltás, de tűzmegelőzési propaganda és ellenőrzési feladataik 

is voltak. A falut területfelelősök között osztották fel, rendszeresen vizsgálták a 

kéményeket és a tűzhelyek, kályhák állapotát. Ha rendellenességet tapasztaltak 

feljegyzést készítettek róla és felszólították a gazdát a hiányosság 

megszüntetésére. 

A hetvenes években Szepetnek Község Önkéntes Tűzoltó Egyesülete néven, négy 

alegységgel: Szepetneki-, Sormási-, Eszteregnyei, és Rigyáci-egységgel működött 

a szervezet. Rendelet Írta elő lakosságszámhoz kötve az egyesület minimális 

létszámát. Ekkor már minden egység rendelkezett 400 vagy 800 liter/perc 

teljesítményű kismotorfecskendővel, amit 8 méter szívótömlővel láttak el. 

Vízforrásként a portákon található ásott kutakat használták. Az egységek 

csapatai rendszeresen részt vettek a tűzoltó versenyeken hol kisebb, hol 

nagyobb sikerrel.  

A jegyzőkönyvek böngészéséből kiderült, hogy ebben az időszakban két 

problémával küzdöttek. Egyrészt a kutakban alacsony volt a vízszínt, az oltáshoz 

szükséges vizet nem minden esetben tudták felszívatni, és ha sikerült is nem volt 

elegendő a rendelkezésre álló vízmennyiség. Vezetékes ivóvizet 1980-as években 

vezették be a faluba és evvel együtt a tűzcsap hálózatot is kiépítették. 



Másik problémát a riaszthatóság jelentette. Sokan Nagykanizsára jártak dolgozni 

és így munkaidőben nem mindig volt riasztható az egység. 

A nyolcvanas években már én is jártam versenyezni az önkéntesekkel. 

Csapatszállító jármű egy ponyvás IFA volt, amelynek a platóján elfért a felszerelés 

és a csapat is.  

A rendszerváltás után kicsit elhalványult az önkéntes tűzoltó élet. Dr. Nagy 

Árpádné polgármesternek köszönhető az egyesület újjáélesztése 2001-ben. Az 

szepetneki önkétesek élére Stenczinger György önkormányzati képviselő állt. 

Kettőjük munkájának köszönhetjük, hogy a nagy és dicső múltú, akkor 110 

esztendőt megélt egyesület folytatta tevékenységét Szepetneki Önkéntes 

Tűzoltó Egyesület néven. Igazán nagy előrelépést az egyesület életében az 

Ausztriából kapott 1000 liter víz szállítására alkalmas gépjárműfecskendő 

Jelentett! A jármű azóta már sajnos nem szolgálja Szepetnek tűzvédelmét, nem 

rendelkezik műszaki vizsgával és éppen az idén lett 55 éves. 

2001-től tűzoltóink ismét jártak megyei versenyekre felnőtt és ifjúsági 

kategóriában. Szerveztünk 40 órás tűzoltó tanfolyamot két alkalommal, amelyen 

összesen 18 fő vett részt. Rengeteg Pályázatot írtunk, melyeken több millió forint 

szakfelszereléshez jutottunk. Rendelkezünk korszerű bevetési ruhákkal, 

sisakokkal, csizmákkal, légzőkészülékekkel. Van átemelő szivattyúnk, 

áramfejlesztőnk, láncfűrészünk. Hatékonyan tudjuk segíteni a hivatásos tűzoltók 

munkáját tűzoltások, műszaki mentések során.  

A jövőben is ápolni szeretnék hagyományainkat, dolgozni a település védelmén, 

segíteni a szepetneki polgárokat a bajban!  

Nagy feladat állt előttünk! Szertárunk nagyon romos állapotban volt. Vlasicsné 

Fischl Timea polgármesterrel közösen elhatároztuk, belefogunk egy korszerű új 

tűzoltó szertár felépítésébe. Rengeteg küzdelem, bürokrácia, állta utunkat. A 

lehető legrosszabb időpontban fogtunk bele az építkezésbe. A kapacitás hiánnyal 

küzdő építőipar és a folyamatos építőanyag áremelések nagyon 

megnehezítették a munkánkat! Rengeteg kétkezi munkával próbáltuk 

ellensúlyozni a pénztelenséget. Minden vállalkozóval meg kellett küzdenünk, 

azért hogy a minőséget tartani tudjuk. Lassan elkészül az új szertár. Már csak az 

utolsó simítások vannak vissza! Volt olyan időszak, amikor már magam sem 

hittem el, hogy egyszer eljutunk ide. Nem adtuk fel! Sikerült. 



Azonban nem állhatunk meg, következő célunk egy tűzoltó autó beszerzése! A 

jelenlegi öreg járművünk 55 éves, már sajnos nem tudjuk üzemben tartani. Van 

egy kis teherautónk, ami alkalmas a műszaki mentések helyszínére kijuttatni a 

szakfelszereléseinket és a beavatkozó állományt, de tűzoltásra sajnos nem 

alkalmas. 

Egyesületünk 130 éves múltra tekint vissza! Úgy érzem, a ránk hagyott örökséget 

tovább kell adnunk utódaink számára! 
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